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Kommunala förebygganderådet 21 september 2023 

 

Plats och tid Konferensrum Stenskär, Stadshuset. 13:00-17:00 

 
 

Beslutande Britta Lysholm, Socialnämnden (Ordförande)  

 Maria Platni, Barn- och utbildning 

 Marie Rönnholm, Samhällsbyggnadsnämnden 

 Maria Fäldt, Socialnämnden 

 Maria Wikslund, RFSL 

 Tommy Eriksson, Länkarna 

 Stefan Högberg, LP kontakten 

 Stig-Roland Carlzon, PKR 

 André Bengtsson, Connextions  

  

 
 

Övriga deltagare    Raimo Roininen, Socialtjänsten 

      Michaela Gebing, Sekreterare 

       

 
 

Utses att justera Stig-Roland Carlzon, Piteå Kristna Råd 

  

 
 

 

 
       Paragrafer §§ 16-25 
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KFR § 16 

Mötet öppnas 

Ordförande Britta Lysholm hälsar alla välkomna och öppnar mötet. 

 

 

 

KFR § 17 

Fastställande av dagordning 

Dagordningen godkänns med två övriga frågor. 

 

 

 

KFR § 18 

Val av justerare 

Stig-Roland Carlzon (PKR) utses att justera protokollet. 

 

 

 

KFR § 19 

Föregående protokoll 

De nya rutinerna för att begära arvode upplev som krångligt. Maria Fält har kollat upp om det finns kvar 

mallar för Drogsnurror som tidigare trycks upp, det finns det inte. Rådet diskuterar alternativa lösningar, 

men landar i att det i dagsläget finns bra information på nätet som är rikstäckande. Bland annat tipsar 

Connextions om Drugnews, CAN och Drugsmart.   

Inga övriga synpunkter på föregående protokoll som läggs till handlingarna. 

 

 

 

KFR § 20 

Brottsförebyggande arbete   
Utvecklingsstrateg Helena Lindehag besöker rådet för att berätta om hur Piteå kommun arbetar med 

brottsförebyggande arbete. I en ny lag från 1 juli, beskrivs kommunens ansvar över det brottsförebyggande 

arbetet. Piteå kommun och polisen har sedan 2009 haft ett samarbete vad gäller brottsförebyggande arbete. 

Socialtjänsten däribland fältarna har ett bra samarbete med områdespolisen i Piteå. Man har även ett 

samarbete med ICA Kvantum för elever där skolgången inte fungerar. Man arbetar även med orossamtal 

inom grundskolan, där samtal förs i ett tidigt stadium tillsammans med elev, föräldrar, skola, socialtjänst och 

polis. Antal återkommande orossamtal för en elev är få, vilket ses som positivt. På Pitea.se finns mer 

information om hur Piteå kommun tillsammans med polis, köpmannaföreningen, pitebo och villaägarna 

arbetar tillsammans i det brottsförebyggande arbetet. Se även Bilaga 1 

 

 

https://drugnews.se/drogfakta/
https://www.can.se/Fakta/
https://www.drugsmart.se/kunskap
https://www.pitea.se/invanare/Kommun-politik/hallbar-samhallsutveckling/Trygghets--och-brottsforebyggande-arbete/
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KFR § 21 

Alkoholpotten 
För 2023 finns 39 000 kr i alkoholpotten.  

 
Länkarna inkommer med en ansökan avseende en veckokurs för medlemmar som vill kunna agera fadder till 

människor med psykisk ohälsa eller i riskbruk/missbruk. Länkarna ansöker om 19 910 kr från alkoholpotten. 

Bilaga 2 

 

Connextions inkommer med en ansökan avseende arrangemanget ”Chilla med PDOL” Ett alkohol och 

drogfritt område på festivalen. De ansöker om 15 000 kr från alkoholpotten. Bilaga 3 

 

KFR föreslår KSAPU att bevilja Länkarna 19 910 kr samt Connextions 15 000 kr ur alkoholpotten. 

Förslaget går till KSAPU för beslut.  

 

Vidare förs diskussioner om att man som förening upplever ansökningsförfarandet krångligt då 

ansökningarna bara beslutas av KSAPU två ggr/år. Tanken med förändringen att kunna ansöka i samband 

med förebygganderådets alla sammanträden fyra ggr/år, skulle möjliggöra att man som förening lättare kan 

planera för andra aktiviteter än de som normalt ingår i föreningens löpande arbete. Nu upplever man att det 

tar lång tid från ansökan till beslut och utbetalning av eventuellt beviljat bidrag. Detta gör att man som 

förening med en redan ansträngd budget, drar sig för att ansöka då man kan tvingas ligga ute med pengar 

som man kanske inte har budgeterat för. Eller att aktiviteten inte blir av för att man inte vet om man får 

bidrag som är avgörande för att aktiviteten ska kunna genomföras.  
 

Rådet önskar att man från Kommunstyrelsens sida ser över rutinerna och riktlinjerna för beslut och 

utbetalning av alkoholpotten (pott mot droger). Förebygganderådets ordförande Britta Lysholm tar på sig 

uppdraget att kontakta kommunstyrelsen i frågan.  

 

 

 

 

KFR § 22 

Information från Socialförvaltningen  
Man har i sommar bemannat upp båda cruisingkvällarna samt PDOL med personal från socialtjänsten 

(socialsekreterare och fältare) Det har upplevts lugnare än tidigare år. Samarbetet med polisen och vuxna på 

stan har fungerat jättebra.  

 

Fortsatt samarbete i Norrbus tillsammans med kommun och region. Där har det gjorts en utvärdering av 

samverkansformerna för att hitta förbättringsområden i samverkan. 

 

 

 

KFR § 23 

Information från föreningarna och förvaltningarna  
Barn- och utbildningsnämnden – Maria Platni. Den stora frågan är budgetarbetet och hur man ska försöka få 

en budget i balans med de medel man har att tillgå. Den nya resursskolan Strandbacken är nu i gång. Det är 

en sammanslagning av AST enheten i Öjebyn och Tallbackaskolan på Furunäset. På den nya resursskolan 

går elever från 2:an till 9:an. Det finns även fritids.   
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Samhällsbyggnadsnämnden – Marie Rönnholm. Det har startat upp en ny avdelning, Hållbar tillväxt, där 

Tomas Backeström är chef. Avdelningen ska verka för att på bästa sätt tillvarata möjligheter och möta 

utmaningar som kommunen står för de kommande åren. Vuxenutbildningen har flyttat till campusområdet 

vid Acusticum. Man kommer att starta upp ett nytt projekt ”Effekt”, tillsammans med socialtjänsten för att 

jobba för att personer som står långt ifrån arbetsmarknaden på grund av sociala skäl ska närma sig egen 

försörjning genom arbete eller studier. Man har även ett projekt som vänder sig till Ukrainare som vill läsa 

svenska.  

 

Socialnämnden – Britta Lysholm, Maria Fäldt. Fortsatt stort budgetunderskott. Dock har man lyckats behålla 

möjligheten till tre fältare vilket känns positivt. Man har lagt ett förslag på att avveckla det kvarvarande 

HVB hemmet för ensamkommande barn då behovet har minskat. Det är synd då verksamheten varit väl 

fungerande och integrationen för dessa barn har fungerat bra. Många har valt att stanna i Piteå när de fyllt 18 

och flyttat ut. Dock är inget beslut fattat.  

 

RFSL- Maria Wikslund. 23-25 oktober åker man på en miniturné till Arjeplog, Arvidsjaur Älvsbyn och 

Piteå för att informera om HBTQ frågor. Den 3 december kommer man tillsammans med svenska kyrkan att 

ha en regnbågsmässa. Man efterlyser fler volontärer, gärna yngre personer som kan ansvara för ”Young and 

queer” som fått pausats.  

 

Länkarna – Tommy Eriksson. Inför examen deltog föreningen i antilagningskampanj på stan. Man har även 

varit aktiva tillsammans med ”Vuxna på Stan” under PDOL. I lokalen serverar man middag på fredagar och 

frukost på onsdagar. Man hoppas kunna genomföra en kurs i oktober, men oron över ekonomin är stor och 

risken finns att man förlorar lokalen till följd av ökade hyreskostnader och mindre bidrag. Man har med 

anledning av det efterfrågat ett möte med kommunstyrelsen och kommunalråd men har inte fått återkoppling 

på sin förfrågan 

 

LP-kontakten – Stefan Högberg. Lokalen är fortsatt öppen tre dagar i veckan samt en kväll i veckan. Under 

Cruisingen och examen hade man lokalen öppen och bjld på varmkorv. Detta var mycket uppskattat bland 

ungdomarna. Man har i samarbete med Strömnäskyrkan och PMU kunnat skänka en av PMU:s dagskassor 

till SPES Anhörigläger för de som förlorat någon i suicid. 

 

PKR (Piteå Kristna Råd) – Stig Roland Carlzon. Kyrkorna i Piteå har fått till stånd att öppna en 

ungdomsgård i EFS gamla lokaler på Malmgatan i centrala stan. Tanken inledningsvis är att ha öppet fredag 

och lördagkvällar. Det ska vara ett ställe att bara komma och vara tillsammans med kompisar. Stig-Roland 

lobbar för att detta kan vara ett sätt även för föreningarna att träffa ungdomar för att berätta om deras 

verksamheter.  

 

Tillsammans med Piteå kommun och socialtjänsten driver man även kompassen som är en mötesplats i 

centrala stan för människor som lever i utsatta situationer. Kyrkan jobbar även tillsammans med fältare och 

vuxna på stan. I Öjebyn anordnar man ibland ”macka vid elden” dit man kan komma och samtala med 

personal från kyrkan.  

 

Connextions – Andre Bengtsson. Man har upplever att stödinsatser till vuxna i missbruk har minskat, 

däremot ökar andelen unga i samsjuklighet. Ofta tar dessa individer kontakten själv och tar med föräldrarna i 

samtal. Man har även ett nära samarbete med polis och fältare inom socialtjänsten.  

Connextions har inlett ett projektsamarbete med en organisation i Stockholm som riktar sig till unga killa 

med kriminell livsstil. Man har även ett samarbete med ”Prison yoga project” Prison Yoga - Yogobe.  

 

 

 

 

https://prisonyoga.org/
https://yogobe.com/se/prisonyogaproject
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KFR § 24 

Övriga frågor 
Års hjul  

Det finns ett behov att ett Års hjul över återkommande aktiviteter under året. Detta i syfte att kunna bjuda in 

andra verksamheter eller personer som kan informera om kommande evenemang som rådets ledamöter kan 

ta del av. Britta Lysholm kontaktar Helena Lindehag för att se om det finns ett sådant kalendarium inom 

Piteå kommun. Rådet kommer överens om att eventuella förslag på personer att bjuda in mailas till 

sekreterare i rådet med kontaktuppgifter och organisation. Ett förslag är att bjuda in SPES för att berätta om 

sin verksamhet på sammanträdet i december.  

 

Fördelning av föreningsbidrag 

Connextions lyfter frågan om fördelningen av föreningsbidragen. Man upplever att riktlinjerna är otydliga 

främst vad gäller vilka föreningar som kan söka och få bidrag och hur resonemanget av fördelningen går till. 

Man vill även att socialnämnden ser över den totala potten. Många föreningar i Piteå kämpar med ekonomi 

till följd av ökade el och hyreskostnader och det faktum att potten hållit samma nivå på 600 000 under 

väldigt många år har gjort att föreningsbidragen minskat i sitt värde.  

 

 

 

KFR § 25 

Mötet avslutas 
Ordförande Britta Lysholm avslutar mötet. Nästa sammanträde planeras till den 7 december 2023. 


